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Council of Europe Secretary General Terry Davis on the 
declaration of the state of emergency in Yerevan 
  
Strasbourg, 02.03.2008 - “I am very concerned about the latest developments in 
Yerevan and the declaration of the state of emergency. I am shocked to learn that at 
least 8 people have been killed, and I call on the authorities to investigate all these 
deaths and the allegations of excessive use of force. Obviously, the investigations 
should focus on finding the perpetrators of crimes and should not be used to harass 
political opponents.  
  
Both the authorities and the opposition should do everything they can to prevent any 
further violence.  
  
I hope that the state of emergency will be lifted very soon. Meanwhile, I call on the 
authorities to review the justification for the restrictions imposed – especially on media, 
political parties and non-governmental organisations. These restrictions are an obstacle 
to political dialogue, which is the only way to find a political solution to the present 
situation.  
  
The state of emergency suspends the application of several rights and freedoms 
protected by the European Convention on Human Rights. Under Article 15 of the 
Convention the Armenian Government must inform me of the measures which it has 
taken and the reasons therefore. I expect that they will do so without any delay.” 
 
Le Secrétaire Général Terry Davis au sujet de la proclamation 
de l’état d’urgence à Erevan 
  
Strasbourg, 02.03.2008 - « Je suis très préoccupé par les derniers développements à 
Erevan et par la proclamation de l’état d’urgence. Je suis choqué d’apprendre qu’au 
moins huit personnes ont été tuées, et j’appelle les autorités à enquêter sur tous les 
décès et sur les allégations d’emploi excessif de la force. Ces enquêtes doivent, bien 
entendu, viser à retrouver les auteurs de ces crimes et non pas à harceler les opposants 
politiques.  
  
Les autorités et l’opposition devraient tout faire pour prévenir de nouveaux actes de 
violence.  
  
J’espère que l’état d’urgence sera levé très prochainement. Entre-temps, j’appelle les 
autorités à revoir si les restrictions imposées – notamment aux médias, aux partis 
politiques et aux organisations non gouvernementales – sont justifiées. Ces restrictions 
sont un obstacle au dialogue politique, qui est le seul moyen de parvenir à un règlement 
politique de la situation actuelle.  
  
L’état d’urgence suspend l’application de plusieurs droits et libertés protégés par la 
Convention européenne des Droits de l’Homme. Au titre de l’article 15 de la Convention, 
le Gouvernement arménien est tenu de m’informer des mesures qu’il a prises et les 
motiver. J’espère recevoir ces explications dans les plus brefs délais. » 
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